
1 
 

  
 
 

 BESTYRELSESMØDE  

 Afbud sendes til tsped@rodekors.dk og ml@rkbgym.dk  

 

Mødetidspunkt 
 

Tirsdag d. 8. april 2025 kl. 19.00 

Sted Østergade 22, Ringkøbing 

Deltagere 
 
 
 
 
 
 
Frivillige deltagere 

Thorkild Sloth Pedersen  
Karen Markussen  
Johnny Lyngbak (afbud) 
Marie Louise Lindsay  
Anne Grethe Nielsen 
Dorthe Munk Schou Jacobsen 
Simone Larsen 
 
Anita Borup 

Frank Knudsen (afbud) 
Hanne Bovbjerg Jensen 
 

Mødeplan Nålefest: 28. april (en mandag). 
B: 6. maj. Konsulent Astrid Kristensen deltager. 
Sommerafslutning: 20. maj. 
 
Åbning af Røde Kors Huset: 21. august 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
(alle) 
19.00 – 19.05 

Godkendt 

2. Børne- og familiearbejde: 
Opfølgning på præsentation 
fra konsulent Louise Bro 
Pedersen på mødet den 11. 
marts 

Louises oplæg er vedhæftet. 
Udsættes 

3. Evaluering af og opfølgning på 
afdelingsmøde 

Herunder: Hvad er næste skridt i arbejdet med ”Førstehjælp  
til alle”? 
Når huset er faldet på plads, vil Karen kontakte Pia og få et  
undervisningsforløb sat sammen til os. Betaling afklares med 
Pia. 
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4. Økonomi Omsætning i butikkerne i første kvartal 
 

     Omsætning Udvikling i forhold 
      til 2024 (pct) 

Nygade        161.523           -17,1 

Byggegenbrug        125.761           +33,7 
Outlet          56.737           -20,9 

 
I alt 

 
       344.021 

 
          -3,0 

Alle Røde Kors- 
butikker 

 
        

 
           +2,5 

 
Opgørelse af brug af §18-midler 
Opgørelsen (vedhæftet) viser, at vi skal betale 23.076 kr. til- 
bage af de 72.819 kr., vi fik bevilget. 
 
Opfølgning på bemærkning fra revisionen 
Revisionen bemærker, at ”Vi anbefaler, at der foretages af- 
stemning mellem den opgjorte omsætning og den bogførte 
omsætning, idet en afstemning reducerer risikoen for både 
tilsigtede og utilsigtede fejl.” Dette punkt vendes med  
butikkerne på det fælles møde med butikslederne. 
  

5. Planlægning af nålefest den 
28. april 

• Det praktiske arrangement? 
ML bestiller kage fra Kvickly eller kantinen + køber kaffe 
+ te + servietter + mælk/fløde.  
Blomster til høje vaser: Simone 
Dorthe: køber drikkevarer.  

• Bestilling af nåle? 
 

• Drøftelse af indhold i oplæg 
Fællesskabshuset 
Allan Urup fortæller om fængselsbesøgstjenesten 
God start på livet 
Fortælle om sundhedsklinikkerne  
Samværdighed 
Ældrelejr 
Navigator 
Fortælle at vi sender en frivillig til Nepal 
 

 

6. Fællesskabshus • Indretning af første sal 
Der har været bragt to forslag i spil. Et udarbejdet af ud- 
lejer og et udarbejdet af indretningsarkitekt. Se ved- 
hæftede bilag. Forslagene har været drøftet med udlejer, 
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som også har givet et overslag over udgifter ved at gen- 
nemføre de to forslag. 
Det vil beløbe sig til cirka 180.000 kr. at gennemføre for- 
slaget fra indretningsarkitekt, og 250.-300.000 kr. at gen- 
nemføre forslaget, som udlejer har udarbejdet. 
 
Vi skal tage stilling til, hvilket forslag vi vil gennemføre. 
Vi henlægger beslutningen indtil stueetagen er færdig. 
 

• Hjertestarter 
Afklaring af ønsker til placering.  
Kommunen skal forhøres om, hvor man må sætte en op. 
 

• Skiltning 
       Vi skal tage stilling til oplæg fra skiltefirma, herunder  
       facadeskiltning. Forslag med to alternativer til facade- 
      skiltning er vedhæftet. De to forslag kan eventuelt kom- 
      bineres: Bogstaver på facademuren og et udhængsskilt  
      som alene er et rødt kors. (Dette forslag er bragt på bane 
      af projektkonsulent Anna Forrest). 
      Vi vil gerne have både navn på facaden og et skilt ud fra 
      muren med kun et rødt kors. Hvis der bliver mulighed for  
      begge disse skilte, det, vil det ikke være nødvendigt med 
      klistermærker i vinduerne også. Det vil så være nok med 
      plast, så man ikke kan kigge ind.  

 

• Studietur 
Skal vi gennemføre en studietur fx til Folkehuset Trøjborg  
(Aarhus) og Café Snackbar, Hadsten? 
I givet fald: Hvornår? 
God ide. Thorkild hører med dem, hvornår det kunne være 
muligt at besøge dem, og sender en dato ud. 
 

 

• Officiel åbning af Røde Kors Huset den 21. august 
       Præsident Jette Runchel har givet tilsagn om at deltage. 
       Flere fra hovedkontoret er også interesserede i at deltage. 
       Desuden skal samarbejdspartnere fra kommunen og andre 
       frivillige organisationer, aktivitetsledere, bestyrelser fra 
       andre afdelinger, samt donorerne inviteres. Derudover 
       også revisor og TV Midtvest. Der tages senere stilling til, 
       om visse frivillige også inviteres denne dag. 
 

 

• Tidspunkt for åbent hus-arrangement 
Det vil være oplagt at holde dette arrangement lørdag den 
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23. august.  
Alle frivillige fra de alle aktiviteter inviteres. Vi kan  
nævne det til nålefesten.  
 

• Tidspunkt for arrangement for de, som er interesserede i  
at bruge huset 
En lørdag i september? 
Lørdag d. 6. september. 

• Opfølgning på møde den 24. marts med samarbejds- 
partnere 
Hvilke konklusioner drager vi af mødet, om målgrupper vi 
vil række ud til?  
Vi tror, at det er forskellige målgrupper vi rækker ud til.  
Vi er et fællesskabshus, og det vil formentlig være mere  
uformelle fællesskaber, der mødes hos os og ikke noget,  
der vil udgøre konkurrence med andre lokale samarbejds- 
partnere. 
Får det betydning for indretning af mødelokaler? 
Vi kan tænke ind i, om nogle af vores lokaler skal være  
mere hyggelige, og ikke alle virke som mødelokaler. 
Vi kan også indgå i dialog med samarbejdspartnerne om  
indretning af lokaler. 
 

• Drøftelse af udkast til håndbog (vedhæftet) 
– især afsnit om husregler og formål 
Afsnittet ”Brugergrupper” er udbygget med eksempler 
som blev nævnt på afdelingsmødet. 
Vi skal vende tilbage til punktet og snakke om brugen af 
køkkenet, da det stadig er et uafklaret punkt.  
Skal der evt. være en mikrobølgeovn et sted? 
 

7. Udvidelsen • Status på byggeri og anskaffelser 
Vi håber, at byggeriet optages efter påske. Bestyrelsen  
giver tilsagn om, at vi om nødvendigt kan bruge yder- 
ligere 200 000 kr. til udvidelsen, mod nedslag i  
huslejen. Der skal foreligge dokumentation for dette. 
Anita har bestilt skabe, og vil også bestille malere til at få 
lavet de sidste ting færdige.  

8. Byggegenbrug Byggegenbrug kan bruge mere plads. Vi skal på dette møde  
ikke give et tilsagn til Byggegenbrug, om at de kan få mere 
plads. Det, vi skal beslutte, er, om vi vil give Byggegenbrug  
mulighed for at gå i gang med at undersøge mulighederne for  
at få råderum over flere eller større lokaler. 
Mulighederne kan være at flytte hele butikken til større  
lokaler, eller at anskaffe sig et mindre lagerlokale på anden 
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lokalitet for hermed at mindske pladsproblemerne på  
Herningvej. 
Giver bestyrelsen tilsagn om, at der kan arbejdes med ideen,  
vil en gruppe bestående af butiksledelsen og butikskonsulent 
Lars Krogh undersøge konkrete muligheder. Disse muligheder 
vil blive forelagt bestyrelsen, som træffer beslutning i sagen. 
Bestyrelsen siger god for at Byggegenbrug undersøger andre  
lokaliteter. 

 
De små hurtige 

9. Netværk MidtVest Ringkøbing-afdelingen er vært ved årsmødet, som holdes den  
24. april kl. 18 i Medborgerhuset. 
På mødet er landechef for Dansk Røde Kors i Ukraine, Jakob 
Harbo, med live fra Ukraine. 
Dorte, Johnny, Hanne, Simone, Karen og Marie Louise deltager 
 og hjælper til. Vi har adgang til lokalet fra kl. 17.30. 
 

10. IT-kursus • IT-kursus 
Efter sommerferien inviterer vi til kursus om Røde Kors’ 
digitale værktøjer (mail, filsystem, Officepakke). 
Vi skal fastsat en dato. Det kan være i perioderne den  
15.-20. september eller den 22.-26. september. 
Udsættes 

 

11. Røde Kors, Danmark fejrer 
150 år i 2026 

• Deltagelse i gruppe som skal planlægge et arrangement  
(vedhæftet). 
Thorkild tager den 

12. Sommerfest den 20. maj • Udsendelse af invitation. 

13. Årsrapport om Café Røde Kors • Hvert år skal vi indsende en årsrapport til kommunen  
(vedhæftet). 
Den er fin 

14. Henvendelse fra Ringkøbing-
Skjern Kommune om 
oprettelse af tilbud om 
økonomisk rådgivning 

• Vi bliver formentligt inviteret med i et arbejde om dette. 

15. Kommunikationsstrategi • Er der nyt om en plan for arbejdet? 
Udsættes 
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16. Møde med butiksledelser • Der arbejdes på et møde ultimo april eller primo maj.  
Dagsordenen indeholder foreløbigt følgende punkter: 
- Hvad kan vi bruge hinanden til? 
- Brug af sociale medier (oplæg fra Outlet) 
- Kontrol og afstemning (kasse og kontanter) 
Hvem deltager fra bestyrelsen? 
Mødet bliver d. 22.4 kl. 16.30 i cafeén. 
Hanne og Karen deltager. 

  
Orientering 

17. Punkter til kommende møder • Bestyrelsens arbejdsform 

• Dataansvar 

• Årshjul 

• Opfølgning på introduktion af nye frivillige 
 

18. Eventuelt Sprogcaféen: det besluttes at frivillige i Sprogcaféen skal 
bruge Excelarket/kalenderen, hvis de ønsker at være frivillige 
i aktiviteten, da det ellers kan være svært at få mødeplanen til 
at gå op. 
  

 


